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ПРОФЕСІОНАЛЬНА РОБОТА СПІЛЧАН

«НІ!» АНТИСОЦІАЛЬНІЙ ПОЛІТИЦІ УРЯДУМЕДИЧНЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ АТОМНИКІВ — ГОЛОВНИЙ КРИТЕРІЙ БЕЗПЕКИ ДІЯЛЬНОСТІ

ПІДПРИЄМСТВ ГАЛУЗІ

Колективу цього славного
підрозділу ДСНС України є
чим пишатися, за його пле-
чима безліч подоланих над-
звичайних ситуацій не лише
на території України, а й дале-
ко за її межами — у Сирії, Ту-
реччині, Грузії, Азербайджані,
Росії.

«Основне наше завдання
— чергування у єдиній систе-
мі пошуку і рятування людей.
Маємо можливість робити це
у важкодоступних місцях — на

воді, у гірській місцевості, —
каже командир САЗу полков-
ник Іван Коробка, який, до
речі, від початку створення
загону служить тут, починав
з лейтенантських погонів у
1996 році, майже 10 років був
першим заступником коман-
дира, а з лютого 2014-го очо-
лив цей літаючий підрозділ. —
Ми виконуємо завдання по
всій Україні. Окрім чергуван-
ня на базовому аеродромі у
Ніжині, наші вертольоти роз-

ташовані у Харкові, Одесі, Уж-
городі. Чергуємо і в Київсь-
кому аеропорту Жуляни, ко-
ли ускладнюється ситуація у
зв’язку з погодними умова-
ми. Серед 725 осіб за шта-
том маємо 44 авіаційні ря-
тувальники, яких називаємо
універсальними солдатами,
бо виконують досить складні
операції».

Пригадав командир над-
звичайну подію, яка трапила-
ся у 2012 році в Азовському
морі. Тоді замерзла Керченсь-
ка протока, у льодах затисло
декілька кораблів Російської
Федерації. Один із наших вер-
тольотів перебував на чер-
гуванні у Сімферополі, його
екіпаж виконав дуже складну
роботу з евакуації людей,
враховуючи те, що сідати на
лід було небезпечно. Розповів

Іван Миколайович і про ева-
куацію людей з важкодоступ-
них місць під час паводків
2000–2001 років у Закарпат-
ті та про комплекс викона-
них робіт у горезвісній Ново-
богданівці. А скільки загасили
пожеж у Дніпропетровській,
Харківській, Херсонській об-
ластях, у Криму — не пере-
лічити.

Спеціальний авіаційний
загін є правонаступником
славної військової частини,
яка була створена ще у
буремному 1943 році і базу-
валася у Ніжині. Коли відбу-
валася руйнація Збройних
Сил України, цю в/ч зібра-
лися розформовувати, що
викликало соціальний про-
тест — жінки військовослуж-
бовців вийшли на аеродром
і оголосили страйк. Це було

наприкінці 1997 року, саме
тоді створювалося нове мі-
ністерство — з надзвичай-
них ситуацій і організовано-
му спеціальному авіазагону
у ньому знайшлося місце.
На той момент у частині
налічувався один вертоліт
та три літаки. Поступово
парк авіатехніки збільшу-
вався і уже до 2007 року, ко-
ли закупили літаки Ан-32П,
створили хороший підроз-
діл з гасіння пожеж.
(Закінчення на 2-й стор.)

Наземні проблеми літаючого загону

Дорогі друзі!
Сердечно вітаю вас з

професійним святом —
Днем медичного праців-
ника, що відзначається
21 червня!

Користуючись наго-
дою, висловлюю вам
найтепліші слова пова-
ги і шани, щирої вдячнос-
ті за самовіддану висо-
кокваліфіковану працю.
Кількатисячний колек-
тив охоронців здоров’я
— наших односпілчан
обслуговує працівників
ядерної енергетики та
атомної промисловості
України, жителів «атом-
них» регіонів.

Незважаючи на склад-
нощі часу, непрості еко-
номічні умови, наші ме-
дики залишаються на
сторожі людського жит-
тя, протистоять недугам,
відновлюють сили для
подальшої роботи.

А т о м п р о ф с п і л к а
завжди боронитиме ва-
ші права й інтереси.
Днями ми направили об-
ширне звернення до ке-
рівників держави з ви-
могою зберегти статус
спеціалізованих медико-
санітарних частин з фі-
нансуванням із держ-
бюджету.

Бажаю кожному з вас,
шановні спілчани, найго-
ловнішого — преміцного
здоров’я. Професійних
успіхів, щастя і добробуту
вам і вашим родинам!
З повагою
Голова профспілки
Валерій МАТОВ

Командир САЗу Іван КОРОБКА, Голова Атомпрофспілки України Валерій МАТОВ та голова ППО

Володимир СИМАН

Про проблеми говорили у колективі Спеціального
авіаційного загону оперативно-рятувальної служби
цивільного захисту ДСНС України з Головою Атом-
профспілки України Валерієм Матовим під час його
робочої поїздки до Ніжина, де базується САЗ. Валерій
Олексійович завітав сюди минулого тижня, щоб вручи-
ти заслужені нагороди Президії ЦК профспілки однос-
пілчанам, які брали участь у гасінні пожежі у Чор-
нобильській зоні відчуження наприкінці квітня (див.
«Атомник України» від 11.06. 2015 року).

Спеціалізовані медико-
санітарні частини, розташо-
вані в «атомних» регіонах
країни, загалом сьогодні їх
10, за період незалежності
України пережили чимало
змін і структурних переста-
новок. Нагадаємо: на під-
ставі постанови Кабінету
Міністрів України від 14 ве-
ресня 2004 року №1200
«Деякі питання удоскона-
лення системи спеціалізо-
ваного медичного забезпе-
чення працівників атомних
електростанцій та надан-
ня медичної допомоги на-
селенню міст-супутників
атомних електростанцій»
СМСЧ, що обслуговують
ядерну промисловість, були
передані до сфери управ-
ління Міністерства охорони
здоров’я України (МОЗ),
СМСЧ, що обслуговують
АЕС, — до складу державного
підприємства «Національна
атомна енергогенеруюча
компанія «Енергоатом», а

у складі Міністерства охо-
рони здоров’я України було
утворено підрозділ з уп-
равління санітарно-епіде-
міологічними станціями та
спеціалізованими медико-
санітарними частинами, які
обслуговують працівників
атомної енергетики та про-
мисловості.

Відповідно до поста-
нови Кабінету Міністрів
України від 27 липня 2005
року №649 «Про удоскона-
лення системи спеціалізо-
ваного медичного забезпе-
чення працівників атомних
електростанцій та надан-
ня медичної допомоги на-
селенню міст-супутників
атомних електростанцій» з
1 січня 2006 року СМСЧ, що
обслуговують АЕС, теж бу-
ли передані у функціональ-
не управління Міністерства
охорони здоров’я України.

Таке рішення відпові-
дає меті створення цих
закладів — бути складовою

частиною єдиної систе-
ми радіаційної безпеки та
захисту на об’єктах ядер-
но-паливного циклу, фа-
хове призначення яких —
здійснення медичного за-
безпечення працівників
підприємств атомної енер-
гетики та промисловості
та членів їх сімей, а також
медичного моніторингу ста-
ну здоров’я персоналу ре-
жимних об’єктів з особли-
во шкідливими умовами
праці.

Колективи СМСЧ усі ці
роки постійно були і є у
сфері впливу Атомпрофспіл-
ки: усі проблемні питання
будь-якого «перехідного»
періоду актуалізовувалися
медпрацівниками через
Атомпрофспілку, яка під-
ключала до їх розв’язання
потужний потенціал орга-
нізаційних профланок під-
приємств, персонал яких
обслуговується цими ліку-
вальними закладами. Не-
одноразово за ініціативою
профспілки з розв’язання
проблем СМСЧ проводила-
ся низка зустрічей і перего-
ворів на рівні міністерств,
уряду й Президента країни.

4 червня у Києві відбула-
ся нарада, згідно з рішен-
ням останнього V Пленуму
ЦК профспілки, що зібра-
ла представників апарату
Атомпрофспілки, керівників
та профспілкових лідерів
відповідних СМСЧ та галу-
зевих підприємств, пред-
ставників заінтересованих
міських рад.
(Продовження на 3-й стор.)

«Діагностика» СМСЧ: професійні
ризики і безпекові загрози

Це був третій етап про-
ведення довготривалої кон-
солідованої галузево-ре-
гіональної акції протесту
профспілок — пікетування
Кабінету Міністрів України,
щоб висловити своє став-
лення до урядової політики
«затягування пасків», свою
солідарність з тими, хто що-
денно обстоює законні права
та інтереси людини праці.

Разом з профспілками у
колективному дійстві взяли
участь «Союз Чорнобиль Ук-
раїни», Організація ветеранів
України, воїни-афганці.

Що спонукало людей
вийти утретє до Кабміну,
Верховної Ради. Відпо-
відь проста. Обман з боку
влади!

Нам обіцяли молочні
ріки і кисільні береги, світле
європейське майбутнє.
(Закінчення на 4-й стор.)

Профспілки, чорнобильці,
афганці... Акція триває

10 червня під стіни будівлі Уряду прийшли понад
1000 представників профспілкових організацій, тру-
дових колективів багатьох галузей економіки
України. Серед учасників акції протесту були пред-
ставники Професійної спілки працівників атомної
енергетики та промисловості України.
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Є на «озброєнні» САЗу і
два вертольоти єврокоптери
ЄС-145, придбані у 2009 році.
Таких сучасних гвинтокрилів
лише два на всю Україну, вони
мають новий набір обладнан-
ня реанімаційної допомоги
постраждалим і певною мі-
рою виконують функції ме-
дичної авіації, якої у нашій
державі досі немає.

Колектив фахівців САЗу
значно омолодився останнім
часом, але льотчиків все одно
не вистачає, тому беруть на
службу військових пенсіоне-
рів, а це, зазначу, ще досить

молоді і висококваліфіковані
кадри. Колектив просякнутий
військовим духом, пишається
своїми традиціями і поряд-
ки тут, як у справжньому
армійському підрозділі.

Коли у розмові з команди-
ром торкнулися взаємовідно-
син з профспілковою органі-
зацією, яка налічує 120 осіб,
то відповідь була по-військо-
вому чіткою: «Принципових
позицій для конфліктів у нас
немає. Ми усі — єдиний ко-
лектив, завдання у нас одні,
разом працюємо на їх резуль-
тат». Іван Коробка перекона-
ний, що члени профспілки є
більш захищеними і організо-
ваними: «Профспілка допо-
магає командиру прийняти
правильне рішення. Вона дає
шанс на виправлення. Спи-
раючись на її підтримку, лю-
дина кидала пиячити, а це

означало, що була врятована
сім’я, робоче місце».

Прослуживши у військо-
вій частині майже 20 років,
полковник Коробка знає усі
її проблеми зсередини, одні-
єю з найболючіших вважає
житлову. На території САЗу
введено в експлуатацію два
будинки, хоча проектом пе-
редбачалося переобладнан-
ня шести казарм під житло.
Із чотирьох, що залишилися,
дві готові на 80%, та вже чоти-
ри роки жодних робіт там не
ведеться, дві ж казарми роз-
валені повністю. Будівництво
заморожено, бо все списали
на інфляцію. Отож у черзі на

отримання житла нині пере-
буває 140 сімей. Непокоїть
командира і цьогорічне «но-
вовведення» — обмеження з
максимальної заробітної пла-
ти льотному складу.

Озвучив Іван Коробка
перед Головою Атомпроф-
спілки України і такі проблемні
питання, що хвилюють колек-
тив, як індексація заробітної
плати та пенсії, незрозумілу
ситуацію з субсидіями. Ва-
лерій Олексійович наголосив,
що усі ці проблеми у полі зору
керівництва організації і ве-
деться постійний пошук шля-
хів їх розв’язання. 

Профспілки не володіють
законодавчою ініціативою, то-
му йдуть на контакти з тими,
хто її має. Так, нещодавно від-
булася зустріч з представ-
никами фракції «Батьківщи-
на» саме з означених питань.

Було чітко наголошено, що
мінімальна зарплата заниже-
на на третину, що максималь-
на ціна на газ для населення
повинна бути в межах 1500
грн., а не 7200, як «загнули» у
Кабміні. І така ж невтішна
ситуація по тарифах на елек-
троенергію, воду та тепло для
населення.

Валерій Матов зустрівся
і з профспілковим активом
Спеціального авіаційного за-
гону. Тут також порушували-
ся наболілі питання тарифної
політики держави, підвищен-
ня мінімальної заробітної пла-
ти та пенсії, податок на пенсії,
чого не існує у світовій прак-

тиці. Запитували односпілча-
ни Голову Атомпрофспілки
про один із пунктів Галузевої
угоди, а саме про відрахуван-
ня не менше 0,3% від фонду
заробітної плати на профспіл-
кові напрями діяльності. «Ми
цих грошей ніколи не бачи-
ли», — каже заступник голови
профкому бортштурман про-
типожежної авіаційної ланки
Олег Тищук. «Є така проблема
в цілому по Україні, а не тільки
на наших підприємствах, де
джерело фінансування —
бюджет. Це стосується і зони
відчуження і Чорнобильської
атомної станції, профспілкові
організації яких входять до
складу Атомпрофспілки, —
зауважує Валерій Олексійо-
вич. — На жаль, нам не вда-
ється «пробити» це питання,
тим паче сьогодні, коли поси-
лаються на війну, що йде на
сході країни. Проте на підпри-
ємствах атомної енергети-
ки та промисловості, які самі

заробляють кошти, ми цю
проблему вирішили. 2% від-
рахувань використовуються
профспілковою організацією
на оздоровлення, реабіліта-
цію персоналу, проведення
культурно-масової, спортив-
ної роботи тощо».

Та хоч би як бракувало
коштів, профспілковий комі-
тет САЗу знаходить можли-
вості, щоб привітати букетами
квітів жінок з 8 Березня, за-
купити Новорічні подарунки
усім членам профспілки. Ви-
діляється матеріальна допо-
мога на лікування, одружен-
ня, на поховання близьких. 

Доброю традицією стала
організація екскурсій істо-
ричними місцями України,
побували у знаменитих Ка-
чанівці, Софіївці, Тростянці,
відвідали історичний Батурин

та неповторний Почаївський
монастир. «Дуже сподобала-
ся всім поїздка до Вінниці, на
знамениті фонтани, — розпо-
відає голова первинної проф-
спілкової організації Володи-
мир Симан, обраний на цю
посаду у 2010 році. — Спо-
чатку ми цікавимося у однос-
пілчан, де б їм хотілося побу-
вати на екскурсії, коли список
усіх бажаючих складено, за-
мовляємо автобуси. Для чле-
нів профспілки — поїздка без-
платна, для членів родини —
символічна плата. Влітку ор-
ганізовано їздимо на відпочи-
нок на Голубі озера, на Трубіж,
на Десну». «Проте найулюб-
леніше місце відпочинку у
нас Ядути, що в Борзнянсько-
му районі, — долучається до
розмови скарбник проф-
спілкової організації і най-
активніший організатор від-
починку та дозвілля колег
Лариса Іванюк. — Облюбова-
не нами місце з мангалом,

футбольним, волейбольним
та ще й дитячим майданчи-
ками. А ще ми намагаємося
не пропускати вистави теат-
рального сезону нашого Ні-
жинського театру ім. Коцю-
бинського». Та й спорт тут
поважають, про що свідчать
численні нагороди, виставле-
ні на окремому стенді в музеї
частини. Валерій Матов ви-
словив сподівання, що колек-
тив САЗу приєднається і до
галузевих спартакіад, які про-
водить Атомпрофспілка.

Без сумніву, найколорит-
нішою фігурою у профкомі
САЗу є заступник голови Олег
Тищук — єдиний льотчик.
Спілкуватися з ним — одне
задоволення. Людина опти-
містична, з гумором і завжди
каже те, що думає, на все має
свою точку зору і вміє її від-
стоювати. Недарма ж сво-
го часу його обирали проф-
спілковим лідером. «Казали,
що не дурний і балакати
вмію», — це його слова. Май-
же 10 років, як Олег Васильо-
вич — військовий пенсіонер, у
34 роки майор став цивіль-
ним, але не полишає улюб-
лену ризиковану справу —
професію льотчика-рятуваль-
ника. А те, що виконує її на
«відмінно», — доводить і не-
щодавна нагорода від Пре-
зидії ЦК профспілки.

Він досить серйозно роз-
мірковує про роль і завдання
профспілки у житті колективу.
А на запитання, що вона дає
йому особисто, один із аргу-
ментів такий: «Маю можли-
вість висловити свою думку і
мені за це нічого на буде!».
Навів такий приклад. Якось до
авіазагону приїхало «круте»
наземне начальство із голов-
ного управління ВПС і почало
вчити пілотів літати. Поведін-
ка Олега Васильовича голов-
ному начальнику здалася зух-

валою і від дав командиро-
ві вказівку звільнити того зі
служби. Та командир лише
розвів руками. «Не можу,—
сказав, — він голова проф-
спілки». Тому профспілка для
Олега Тищука — це ще й за-
хист від незаконного звіль-
нення. Чим не мотивація?
Напевно, керуючись нею, і
молодь останнім часом, мо-
же, не так й активно, але по-
повнює лави профорганізації
САЗу.

Людмила ГАП’ЮК,
фото автора

та із архіву САЗу

Голова Атомпрофспілки України Валерій МАТОВ під час зустрічі з членами профкому та профспілковим

активом САЗу

Наземні проблеми літаючого загону

Скарбник профспілкової органі-

зації САЗу Лариса ІВАНЮК. Голо-

ва ППО Володимир СИМАН харак-

теризує її як дуже добросовісного

і активного члена профкому, оби-

рається вона сюди з 2007 року

Командир авіаційної ескадрильї на літаках підполковник запасу Володимир ЛЕОНОВ показав літаки,

які працювали на гасінні пожежі у Чорнобильській зоні відчуження. Літак Ан-32П (а таких в Україні

всього чотири і всі у САЗі) піднімає в повітря 8 тонн води і на висоті 40 метрів (вище не ефективно, нижче

— небезпечно) бореться з вогнем. Він здатний перевозити десант, гуманітарні вантажі, може викорис-

товуватися для евакуації поранених. Для цього у три яруси чіпляються спеціальні санітарні стійки, мак-

симальне завантаження такої крилатої машини — 24 особи. На борту одного з літаків, як подяку за вико-

нану роботу, Володимир Володимирович показав синій значок місії ОБСЄ

Майор Андрій ДВОРНІК (на знімку — праворуч) у САЗі з 2006 року. Нині

він виконує обов’язки командира авіаційної ескадрильї на вертольотах.

Якщо усі літаки спеціального авіазагону перебувають на базі, то верто-

льоти Мі-8МТ чергують на точках. У дні, коли палала Чорнобильська

зона відчуження, ці гвинтокрили виконували свою важку роботу

Вертоліт єврокоптер ЄС-145 використовується в основному для моніто-

рингу лісових пожеж

Бортовий інженер-інструктор Вадим ВАЛУЙСЬКИЙ показує спорядже-

ний для виконання завдання вертоліт

Голова ППО САЗу Володимир СИМАН (на знімку — праворуч) зі своїм

заступником Олегом ТИЩУКОМ

У 2013 році відкрито пам’ятник до

70-річчя від дня створення полку,

в якому служили чотири Герої

Радянського Cоюзу. Тоді, напе-

редодні подій на Майдані, у час-

тині зібралися 250 однополчан,

двом з яких було уже по 97 років.

Численна делегація, 100 осіб,

приїхала із Росії, тоді ветерани

тепло спілкувалися між собою,

раділи зустрічі…

У музеї авіаційного загону, ство-

реного силами особового складу

та за рахунок спонсорів — не

байдужих місцевих підприємців,

зберігся Бойовий прапор полку.

Музей часто відвідують школярі

міських шкіл. Екскурсії для них

проводить член профкому, яка

опікується культурно-масовою

роботою та військово-патріотич-

ною тематикою, психолог части-

ни капітан Юлія ЛЯМІНА

Голова Атомпрофспілки Украї-

ни розписується у книзі відгуків

музею
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Відкриваючи засідання,
Голова Атомпрофспілки Ук-
раїни Валерій Матов під-
креслив, що воно очікува-
лося давно, з огляду на
ситуацію щодо подальшої
діяльності спеціалізованих
медико-санітарних частин.
На жаль, на запрошення
взяти участь у цій нараді
Мінохорони здоров’я, за
підписом заступника мініст-
ра Перегінця, надіслало та-
ку відповідь: «Враховуючи
неукомплектованість шта-
ту, у тому числі відсутність
працівників у зв’язку з пере-
буванням у відпустці та від-
рядженні, міністерство не
має можливості надати кан-
дидатуру для участі у від-
повідній нараді». Одне сло-
во, профільне міністерство
не може виконувати свої
обов’язки, наголосив Голо-
ва профспілки, бо є дуже
вагома причина.

Однак завдання учас-
ників наради — висловити
своє бачення, думки і про-
позиції щодо зміни діючого
централізованого порядку
фінансування СМСЧ та під-
порядкування їх місцевим
органом влади, з урахуван-
ням специфічних умов різ-
них промислових майдан-
чиків.

Як відомо, прийнятим
Верховною Радою України
Законом «Про державний
бюджет України на 2015
рік» передбачено: «Кабіне-
ту Міністрів України до 1 січ-
ня 2015 року забезпечити
передачу в установленому
порядку закладів, установ,
організацій та заходів, ви-
значених у додатку №10 до
цього Закону, на фінансу-
вання/надання фінансової
підтримки з місцевих бюд-
жетів.

Установити, що видатки
на фінансування/надання
фінансової підтримки за-
кладам, установам, органі-
заціям та проведення захо-
дів, визначених у додатку
№10 до цього Закону, пла-
нуються на 2015 рік у відпо-
відних місцевих бюджетах».

У додатку №10 пере-
лічені всі спеціалізовані ме-
дико-санітарні частини, які
обслуговують працівників
ядерної енергетики та атом-
ної промисловості і жителів
міст-супутників.

Проте центральними
органами виконавчої влади
та органами місцевого са-
моврядування дотепер не
розроблено чіткого поряд-
ку фінансування медичних
закладів, що мають бути
передані на утримання за
рахунок місцевих бюджетів.

Положенням про поря-
док передачі об’єктів пра-
ва державної власності, за-
твердженим постановою
Кабінету Міністрів України
від 21 вересня 1998 року
№1482, передбачені кон-
кретні заходи для забезпе-
чення передачі підприємств
з державної в комунальну
власність, виконання яких
за процедурою потребува-
тиме від трьох до шести
місяців. Також відповідно до
Кодексу законів про працю
України необхідно за два
місяці попередити праців-
ників закладів про істотні
зміни умов праці, за три
місяці — профспілкові ко-
мітети.

Оскільки органи міс-
цевого самоврядування не
мають права і можливостей
фінансувати медичні закла-
ди до моменту їх перепідпо-
рядкування, на зазначений
перехідний період, у зв’яз-
ку з правовою колізією, що
виникла, відомчі медичні
заклади залишаться без фі-
нансування і методичного
керування Міністерством
охорони здоров’я, що при-
зведе до зриву лікувального
процесу, втрати спеціаліза-
ції або взагалі припинення
функціонування цих закла-
дів охорони здоров’я, ско-
рочення робочих місць та
руйнування кадрової інфра-

структури досвідчених, ви-
сококваліфікованих фахів-
ців, а отже, до зниження
якості медобслуговування
відповідальних працівників,
що може негативно вплину-
ти на рівень ядерної безпе-
ки у державі.

«Галузь дає країні понад
50% електроенергії. Тому по-
зиція наша має бути одна —
залишити СМСЧ у системі
Мінохорони здоров’я з дер-
жавним фінансуванням, —
зазначив голова Громадської
ради з розвитку м. Славутич
Володимир Удовиченко, який
першим попросив на засі-
данні слова. — До періоду ре-
формування медичної сфе-
ри України і переходу до
страхової медицини. СМСЧ
не виживуть цьогоріч з жод-
ними місцевими бюджетами,
вони уже дійшли критичної
межі». Поведінку міністра він
назвав ганебною, бо після
всіх революційних майданів,
демократичних гасел урядо-
вий чиновник знехтував зуст-
річчю з начальниками мед-
закладів.

Наступну пропозицію учо-
рашній славутицький міський
голова з 25-річним стажем
озвучив так: «Звернутися до
міністра, щоб у найстисліші
строки вирішити питання на-
лежного фінансування СМСЧ.
Зважаючи на те, що ми рік
оббиваємо пороги ваших кабі-
нетів, залишаємо за собою
право вдатися до радикальних
засобів. Профспілки — це єди-
на реальна сила, яка може
сьогодні допомагати людям і
трудовим колективам по захи-
сту їхніх інтересів».

Перший заступник енер-
годарського міського голови
Іван Самойдюк повністю під-
тримав тон виступу Володи-
мира Петровича. «Думка на-
шого депутатського корпусу
однозначна: на 2016 рік жод-
ної копійки не виділимо СМСЧ.
Бо цього року ми обібрали все
місто, з усіх програм позніма-
ли кошти, щоб, порівняно з
2014 роком, наповнити фінан-
сову прогалину СМСЧ до 86%,
а від держави підтримка мед-
санчастини — геть мінімальна.
Ми проти будь-яких спроб
передати СМСЧ місту, тому
що уряд намагається перекла-
сти на плечі місцевої влади
наявну проблему».

Також начальник СМСЧ
№1 (м. Енергодар) Людмила
Кульпіна вважає, що передача
СМСЧ у комунальну власність
несвоєчасна і не відпрацьова-
на. «Якщо нас перетворять на
звичайну міську лікарню, то
якість медобслуговування і
весь лікувальний процес стане
набагато гіршим. Наш статус
спеціалізованої МСЧ доз-
воляє сьогодні організувати
проходження медичних огля-
дів працівників Запорізької
АЕС. По-друге, — проводити
поглиблені медогляди, чого
взагалі не практикується в
області, двічі на рік, коли від-
бираємо групи ризику. Ми
здійснюємо диспансерні ог-
ляди з метою реабілітаційного
лікування спільно з відділами
охорони здоров’я станції і
НАЕК «Енергоатом». Як зви-
чайній дільничній службі, що
обслуговуватимемо все насе-
лення, нам цього не дозволять
робити». Начальник СМСЧ №1
відзначила, що уже 30 років
на атомній станції не було
жодного професійного захво-
рювання. Усі фахівці медзак-
ладу пройшли навчання з
профпаталогії саме для пра-
цівників АЕС, також у разі ло-
кальних захворювань та на
випадок великих аварій. «Я не
проти реформ, — зауважила
досвідчений головлікар. — На
атомній багато людей працю-
ють з навколишніх поселень.
Вважайте, що всю 30-кіломет-
рову зону спостереження ми
уже тепер відстежуємо, об-
слуговуємо».

«У сьогоднішніх умовах,
коли знову нас хочуть кудись
передати, щось там забрати,
— це чергове психологічне
випробування колективу, таке
нагнітання напруги, що ми
готові хоч зараз вийти з пла-
катами на вулицю, — емо-

ційно заявила голова проф-
кому СМСЧ №1 Світлана
Вальтер.

Підтримуючи думку по-
передніх колег, заступник
южноукраїнського міського
голови Ярослава Нікітіна
наголосила, що все місто
поставлено на коліна, бо
кошти для СМСЧ №2 зняли з
освітян, сфери культури, ін-
ших напрямів життєдіяль-
ності. Тому, насамперед, ми
обстоюємо позицію, щоб
збільшили медичну субвен-
цію (спрямування коштів на
конкретні цілі. — Ред.) міс-
цевим бюджетам.

Про першочергову потре-
бу виділення коштів з резерву
медичної субвенції вислови-
лася начальник СМСЧ №2
Ольга Стахорська. «Оскільки
розпорядником коштів та ор-
ганом безпосереднього уп-
равління СМСЧ є МОЗ, воно й
повинно фінансово забезпе-
чити діяльність медчастин, а
не давати їх на відкуп органам
місцевого самоврядування».

Пропозиція заступника ге-
нерального директора Южно-
Української АЕС з кадрів та
соціального розвитку Володи-
мира Авраменка про те, що у
сегменті охорони праці мож-
на передбачити/захистити до-
статньо коштів, які напряму
виділятимуться ядерною га-
луззю за цим напрямом, вик-
ликала дискусію. Так, началь-
ник відділу медицини праці
ДП НАЕК «Енергоатом» Люд-
мила Гайова зауважила, що це
нереально, у сфері охорони
праці в Компанії мінімум фі-
нансових можливостей, щоб
допомагати ще й СМСЧ. На
погляд фахівців, це може здій-
снюватися за рахунок додат-
кового цінового навантаження
на споживачів електроенергії
усіх регіонів. Медсанчастини,
окрім лікувальної роботи, об-
слуговують стратегічні об’єкти
державного значення і під це
мають бути окремі субвенції,
зазначила вона.

Що потрібно зробити, щоб
подолати кризову ситуацію
стосовно СМСЧ? Конкретні
пропозиції, про що раз по раз

нагадував головуючий на за-
ході Валерій Матов, в.о. куз-
нецовського міського голови
Ігоря Куца, начальника СМСЧ
№3 Олександра Коцюбинсь-
кого були непереконливими і
зводилися, по суті, до гарантій
держави про виділення що-
річних субвенцій, урізноманіт-
нення джерел фінансування.
Голова профкому цієї ж СМСЧ
Валентин Бортник висловився
за безпосереднє підпорядку-
вання медзакладів МОЗу зі
збереженням бюджетного фі-
нансування.

Насиченим цифрами був
виступ з питання, що розгля-
далося, секретаря Нетішинсь-
кої міськради Олександра
Марчука, який акцентував ува-
гу на тому, що зменшення
фінансового ресурсу СМСЧ
№4 призведе до значного ско-
рочення чисельності медпра-
цівників, майже 400 осіб. «Три
цифри, підкреслив він, на 2015
рік обсяг медичної субвенції
становить 22,8 млн. грн. Кош-
торис СМСЧ №4 МОЗ України
становив на 2014 рік 47,4 млн.
грн. Зменшення бюджетних
призначень — 22,5 млн. грн.».
Він також запропонував при-
зупинити передачу СМСЧ у
комунальну власність на пе-
ріод завершення медичної
реформи.

Довідково: Станом на 1
травня 2015 року жодну з
СМСЧ до комунальної власно-
сті не передано та рішення
про залишення їх у підпоряд-
куванні Міністерству охорони
здоров’я України не прийнято.

На сьогодні всі ці медичні
заклади поєднує те, що ме-
дична субвенція з державного
бюджету, передбачена на їх
фінансування у 2015 році, не
покриває всієї потреби на їх
утримання. Так, для СМСЧ-2
(Южно-Українськ) субвенцією
передбачено 75% потреби,
СМСЧ-3 (Кузнецовськ) —
58,8%, СМСЧ-4 (Нетішин) —
50%, СМСЧ-9 (Жовті Води)
— 32%, а СМСЧ-19 (Кірово-
град) — тільки 19%.

За таких умов керівницт-
во СМСЧ разом з профспіл-
ковими комітетами почали
шукати шляхи забезпечен-
ня функціонування закла-
дів. У деяких з них завдяки
позиції порозуміння було
прийнято рішення про ско-
рочення штатних одиниць.
Так, наприклад, у СМСЧ-2
скоротили 55 ставок, у

СМСЧ-17 — 66, у СМСЧ-19 —
25 ставок.

Натомість у СМСЧ-4 (Не-
тішин) профспілковий комі-
тет принципово не погоджує
скорочення ставок та вима-
гає відновлення повноцінно-
го фінансування і виплати
зарплат та інших належних
виплат.

Найгірша ситуація з фі-
нансуванням у СМСЧ №8, 9,
17, 19, а особливо у СМСЧ
№16 (Чорнобиль). Іванківсь-
ка районна рада 20 березня
2015 року прийняла рішення
про відмову з другого кварта-
лу у фінансуванні СМСЧ-16 і
залишок бюджетних коштів
(2941,9 тис. грн.) перерозпо-
ділити на інші медичні закла-
ди району. За повідомленням
начальника СМСЧ-16 Кос-
тянтина Коробки, крім зар-
плати, необхідно платити за
комунальні послуги, за піль-
гові пенсії майже 100 тис. грн.

Начальник фінуправління
цієї міськради Валентина Крав-
чук закликала міських голів
атомних міст обґрунтувати
свою позицію, але єдину для
всіх, щоб спрогнозувати зав-
трашній день СМСЧ.

На переконання начальни-
ка СМСЧ №5 (м. Славутич)
Віктора Шиленка, не є факт,
що «реформи можуть зіштовх-
нути нас у комунальну влас-
ність. Є прецеденти у тій же
залізничній галузі України, де
збережено статус-кво окре-
мим відомчим медзакладам. І
в сусідній Польщі також є дер-
жавні лікувальні заклади. Тому
питання, що ми обговорюємо,
треба доопрацювати саме у
такому ключі. Щодо фінансу-
вання — це додаткові бюджет-
ні асигнування з резервного
фонду, про що вже було ска-
зано, і стабілізуюче фінансу-
вання, передбачене у проекті
закону №2182, що є зараз на
розгляді у Верховній Раді. Ми
маємо посприяти прискорен-
ню підписання цього закону,
що допоможе вижити усім
СМСЧ не тільки у 2015-му, а й
подальші роки».

Міський голова Жовтих
Вод висловив упевненість, що
СМСЧ мають залишатися  дер-
жавними закладами. Водно-
час він додав, якщо медзак-
лади все-таки «повісять» на
баланс міста, то потрібно ре-
тельно все підрахувати і «ту
субвенцію, що нам дають, як
мінімум, подвоїти. Щоб сюди

було включено стовідсоткову
зарплату з урахуванням індек-
сації у зв’язку з інфляцією,
забезпечення медикамента-
ми, пально-мастильними ма-
теріалами тощо. До того ж
потрібно буде передавати міс-
цевій владі цілісні майнові
комплекси, СМСЧ №9 (м.
Жовті Води) має 34 споруди і
жодна з них не має паспорта.
На зазначені цілі, ми підра-
хували, потрібно додатково
2,5–3 млн. грн.».

Позиція міського голови
була підтримана начальником
СМСЧ №9 Нелі Тарасьєвою.

«Якщо ми не хочемо бути
викинутими на самовиживан-
ня і варитися у власному соку
з наступного року, потрібно
обстоювати місце СМСЧ без-
посередньо у структурі МОЗ,
— заявив у своєму виступі
начальник СМСЧ №17 смт
Смоліне Олександр Фролов.
— Адже є постанова Кабміну
від 16 травня 2011 року №501,
де затверджено перелік зак-
ладів охорони здоров’я, сюди
входять усі СМСЧ, що забез-
печують виконання загально-
державних функцій. Цьогоріч-
на постанова уряду, підписана
«Прем’єром, містить перелік
стратегічних об’єктів, куди
входять усі підприємства, які
обслуговують наші СМСЧ».

За словами Євгена Дуди,
голови профкому СМСЧ №19
(м. Кіровоград), питання від-
носин міськради і нашої мед-
частини досить специфічне.
«Інгульська шахта приписана
до райцентру, туди ж робить
необхідні відрахування. А гір-
ники живуть у м. Кіровоград,
тут знаходиться і СМСЧ. «З
медичної субвенції, яку нам
надали у загальній торбі, виді-
лили 1,5 млн. грн. за потреби
10,5 млн. грн. Прохання до
Мінфінансів, щоб прозоріше,
конкретно фінансували СМСЧ
за таких умов. Місто відмов-
ляється від нас. На сьогодні
виділені кошти закінчилися й
утворилася вже двомісячна
заборгованість у зарплаті. То-
му я також за те, щоб мед-
частина залишалась у лоні
МОЗ».

Порівняно з іншими мед-
частинами СМСЧ №8 (м. Дні-
продзержинськ) більш-менш
забезпечена, підтвердили за-
ступник профільного депар-
таменту міськради Світлана
Ковальчук і начальник СМСЧ
Євген Кузьменко. «Викликає
побоювання ситуація, що схо-
жа з Кіровоградом, де також
чимало лікувальних установ. І
в разі передачі СМСЧ №8 у
комунальну власність медча-
стина як така наступного року
може бути просто ліквідована
у місті. Хай там що, треба за-
раз виходити на вище керів-
ництво країни, щоб зберегти
єдину систему СМСЧ», кон-
статували вони.
(Закінчення на 4-й стор.)

МЕДИЧНЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ АТОМНИКІВ — ГОЛОВНИЙ КРИТЕРІЙ БЕЗПЕКИ ДІЯЛЬНОСТІ ПІДПРИЄМСТВ ГАЛУЗІ

«Діагностика» СМСЧ: професійні ризики і безпекові загрози

ЗАКОНОДАВЧІ НОВАЦІЇ

Верховна Рада прийняла за основу зміни
до «Основ законодавства України про охорону
здоров’я» (щодо соціальних гарантій праців-
ників охорони здоров’я)».

Законопроект №1332 підтримали 257
народних депутатів. Цим документом пропо-
нується доповнити статтю 77 «Основ...» поло-
женнями, згідно з якими медичним і фарма-
цевтичним працівникам надається право на
отримання:

— щомісячної надбавки за вислугу років у
відсотках посадового окладу (ставки заробіт-
ної плати) залежно від стажу роботи у сфері
охорони здоров’я в таких розмірах: понад 3

роки — 10%; понад 10 років — 20%; понад 20
років — 30%;

— щорічної грошової винагороди в розмірі
одного посадового окладу (ставки заробітної
плати) за сумлінну працю, зразкове виконання
службових обов’язків;

— допомоги на оздоровлення в розмірі
місячного посадового окладу (ставки заробіт-
ної плати) при наданні щорічної відпустки;

— щомісячної доплати в розмірі 25% поса-
дового окладу (ставки заробітної плати) за
роботу в державних і комунальних закладах
охорони здоров’я, розташованих у сільській
місцевості та селищах міського типу.

Про соцгарантії охоронцям здоров’я
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«НІ!» АНТИСОЦІАЛЬНІЙ ПОЛІТИЦІ УРЯДУ

Профспілки, чорнобильці,
афганці... Акція триває

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Замість результативних економічних реформ уряд
демонструє патологічну пристрасть до соціальних сек-
вестрів:

— сьогодні вперше за 24 роки незалежності у дітей
забрали літнє оздоровлення — більшість таборів не від-
криваються через недофінансування;

— забрали у шахтарів, металургів, хіміків, селян сана-
торно-курортні путівки — 300 тисяч працюючих у шкідли-
вих і важких умовах не зможуть поправити своє здоров’я;

— Україна стала першою і єдиною у світі державою,
яка обклала пенсії податком, а ще 15% пенсій просто
забрала у працюючих пенсіонерів;

— затіяли реформу охорони здоров’я, в результаті
якої необхідна медична допомога стане недоступною
простій людині;

— виганяються тисячами з роботи державні служ-
бовці, на черзі — медики та освітяни.

Ми маємо повне право вимагати ефективної роботи
від кожного міністра, якого ми утримуємо на свої подат-
ки, маємо право знати, що доброго він зробив для кож-
ного українця.

Ми чесно робимо свою роботу в цехах, у полі, бу-
довах, шкільних класах і лікарнях.

Протести членських організацій ФПУ проти антисоці-
альної політики влади тривають щодня.

***
16 червня 2015 року національні репрезентатив-

ні профспілкові об’єднання України знову пікетува-
ли Верховну Раду України на підтримку вимог проф-
спілок у колективному трудовому спорі з Урядом.
Напередодні, 15 червня, профспілки пікетували
засідання погоджувальної ради керівників фракцій
та голів комітетів Верховної Ради України. Там вони
нагадали основні вимоги профспілок: провести
індексацію зарплат; у всіх секторах економіки пога-
сити заборгованість із зарплат; відмінити оподатку-
вання пенсій; зменшити розмір комунальних плате-
жів та тарифи на газ.

Після профспілкової акції протесту голови профспі-
лок зустрілися з головою Верховної Ради України
Володимиром Гройсманом, на зустрічі були присутні
лідери парламентських фракцій.

15 червня відбулася прес-конференція: «7 вимог проф-
спілок до Уряду та Верховної Ради». Під час заходу голови
провідних галузевих профспілок оголосили свої соціаль-
но-економічні вимоги до Кабінету Міністрів України. Прес-
конференція проводилася за підсумками переговорів з
керівниками депутатських фракцій та Головою Верховної
Ради України Володимиром Гройсманом.

На конференції йшлося про те, що упродовж трьох
місяців профспілки намагаються достукатися до уряду,
але він їх не чує. Зокрема, Голова ФПУ Григорій Осовий:
«Ми повинні достукатися до Уряду, щоб він повернувся
обличчям до необхідності розвитку української економі-
ки. До створення можливості жити і працювати в Україні,
адже, як засвідчило опитування, 74 відсотки молоді
заявило: якщо такий стан речей залишиться — неможли-
вість отримати освіту, неможливість знайти роботу, і за
цю роботу прожити, вони готові покинути нашу країну».

Профспілки розпочали з урядом трудовий конфлікт.
Та це, мабуть, не впливає на владу. Профспілки провели
три акції протесту біля Кабінету Міністрів України, але ті
не дали очікуваних результатів. Тому профспілки кажуть
про ультиматум, який передбачає: якщо влада не почує
профспілки, вони залишають за собою право провести
загальноукраїнський страйк.

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Підбиваючи підсумки засідання, що
тривало майже 3,5 години, у живому
спілкування взяли участь понад 30 осіб,
Голова Атомпрофспілки України Валерій
Матов зазначив, що учасники наради
загалом не підтримали вилучення СМСЧ
зі складу МОЗ, що є серйозним приво-
дом для кореляції цього гострого питан-
ня та збереження для СМСЧ статусу
державних спеціалізованих медичних
закладів з бюджетним фінансуванням.

Результати діалогу у вигляді Звер-
нення Атомпрофспілки України від 10
червня 2015 року №01-10-205 спря-
мовано Президенту України, Прем’єр-
міністру, Голові Верховної Ради, керів-
никам відповідних депутатських фракцій
парламенту, голові РНБО України з
вимогою забезпечити належне фінан-
сування СМСЧ у 2015 році та при-
скорити підписання розпорядження
Кабінету Міністрів про виділення до-
даткових коштів для діяльності СМСЧ
і створення у структурі Мінохорони

здоров’я підрозділу з управління спе-
ціалізованими медсанчастинами, що
обслуговують працівників ядерної
енергетики та атомної промисловості
України.

У разі неадекватного реагування на
наші вимоги і рішення, наголосив Голо-
ва профспілки, ми активізуємо один із
пунктів постанови V Пленуму ЦК про під-
готовку колективних дій з метою забез-
печення гідного рівня медичного обслу-
говування наших працівників, співчленів
профспілки і їхніх родин.

«Діагностика» СМСЧ: професійні ризики і безпекові загрози
МЕДИЧНЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ АТОМНИКІВ — ГОЛОВНИЙ КРИТЕРІЙ БЕЗПЕКИ ДІЯЛЬНОСТІ ПІДПРИЄМСТВ ГАЛУЗІ

АТОМНА ГЛАСНІСТЬ — НАЙКРАЩИЙ ЗАСІБ БЕЗПЕКИ

25 років тому на Хмельницькій
АЕС був створений відділ зовнішніх
зв’язків і інформації, нині — роботи
з громадськістю і засобами масо-
вої інформації. Серед основних
напрямів роботи відділу — опера-
тивне інформування громадсько-
сті, співпраця із засобами масової
інформації, робота з інформацій-
ними запитами, профорієнтаційна
робота зі школярами, екскурсійно-
лекційна робота, інформаційна
підтримка іміджевих акцій та низка
інших функцій.

За ці роки працівники відділу
зробили значний внесок у форму-
вання і реалізацію інформаційної
політики ХАЕС, налагодження кон-
структивного діалогу з громадські-
стю регіону розташування, засоба-
ми масової інформації, органами
державної влади та місцевого само-
врядування. Через ЗМІ, газетне сло-
во, радіо- і телевізійні передачі, вра-
ження відвідувачів фахівці підрозділу
несуть інформацію про діяльність
енергетичного підприємства, життя
багатотисячного колективу, досяг-
нення у праці і спорті, культурно-
мистецькі звершення працівників
Хмельницької АЕС.

Інформування населення — най-
важливіший аспект довіри громадсь-
кості до безпечної експлуатації АЕС.
Це добре розуміють фахівці підрозді-
лу, постійно проводячи відповідну
інформаційно-роз’яснювальну ро-
боту. За словами заступника гене-
рального директора з кадрів та соці-
ального розвитку ВП ХАЕС Віктора
Демидюка, працівники відділу робо-
ти з громадськістю і ЗМІ дотри-
муються принципів інформаційної
відкритості і відвертості, яка буду-
ється на трьох китах: оперативність,
точність і адресність.

Серед наймасовіших проектів
прес-служби Хмельницької АЕС —
конкурс дитячої творчості «Атомна
енергетика і ми», саме працівниками
підрозділу було започатковано цей
захід, який нині є популярним на
всіх АЕС України та в ДП НАЕК
«Енергоатом». Цьогоріч на Хмель-
ницькій АЕС було проведено вже ХХ
ювілейний конкурс, який нині охоп-
лює молодь усієї території розташу-
вання енергетичного об’єкта.

За роки функціонування відділу
екскурсійним обслуговуванням було
охоплено понад 55 тисяч відвідувачів
різних вікових категорій та соціаль-
ного статусу. Зокрема, 55-тисячний

відвідувач побував на ХАЕС напере-
додні ювілею відділу роботи з гро-
мадськістю і ЗМІ. 

Разом з трудовим колективом
ХАЕС працівники прес-служби тво-
рять історію Хмельницької АЕС та
атомної енергетики в цілому. На
шпальтах газети, в ефірі телебачен-
ня працівники ВРГіЗМІ не лише пові-
домляють про події, а й формують
громадську думку, світогляд людей,
впливаючи на суспільні процеси. «У
своїй щоденній роботі із ЗМІ ми
прагнемо бути на висоті тих важли-
вих завдань, які вирішує трудовий
колектив ВП ХАЕС», — зазначає ке-
рівник підрозділу Тетяна Лиситчук.

Прес-служба ХАЕС — невід’ємна складова
стратегічно-важливого підприємства

Влітку ласкаве сонечко
може становити небезпе-
ку — легко дістати соняч-
ний удар. А ще — отруїтися
зіпсованими продуктами:
саме в розпал спеки лікарі
фіксують найбільше киш-
кових інфекцій та харчових
інтоксикацій. Тож застері-
гають про ці неприємності
літнього періоду.

Якщо довго перебувати
на осонні без головного
убору, сонячного удару не
уникнути. Підступність цього
явища в тому, що ознаки
нездужання проявляються
лише через 6-8 годин. Як і
тепловий, сонячний удар су-
проводиться порушенням
кровообігу, пітливістю, мло-
стю, головним болем, шу-
мом у вухах, почервонінням
шкіри, нудотою, знепритом-
ленням, підвищенням тем-
ператури тіла до 38-40°С.

Допомога. Потерпілого
треба роздягти, укласти в
прохолодному місці й добря-
че напоїти (звісно, не спирт-
ним!). Змочити голову про-
холодною водою, прикласти
до чола холодний компрес.
Можна загорнути в мокре

простирадло. Якщо темпера-
тура не падає і стан погіршу-
ється — негайно викликайте
«швидку допомогу».

Хто не «згорав» улітку на
городі? Тим часом сонячний
опік — це звичайний опік
шкіри (почервоніння і хво-
робливе її запалення під
впливом сонячних променів).
Особливо слід дбати про ді-
тей. Адже у них шкірний
покрив надзвичайно чутли-
вий. Якщо опік сильний, че-
рез якийсь час уражена ді-
лянка береться пухирями, а
згодом шкіра облазить і лу-
щиться. Не варто легковажи-
ти такими речами. Вчені дав-
но дійшли висновку, що часті
сонячні опіки спричиняють
рак шкіри.

Допомога. Обмийте по-
червонілі місця прохолодною
водою і змастіть кремом (від-
повідні засоби є в кожній
аптеці). Якщо пухирі надміру
болять, зверніться до лікаря.

Не допускати негараздів
значно легше, ніж лікувати.
Тільки чомусь не завжди це
вдається.

От, наприклад, найперше
і найпростіше правило, котре

часто порушують, — ретель-
но і регулярно мити руки.
А ще — їсти лише свіжу їжу.
Влітку все дуже швидко псу-
ється, і якщо продукт не по-
класти до холодильника,
хвороботворні бактерії від-
разу ж «окупують» його, блис-
кавично розмножуючись. А
коли до підозрілого харчу
додати немиті фрукти і бруд-
ні руки, то отруєння не уник-
нути. Його симптоми можна
відчути вже за дві-три годи-
ни, але іноді вони «вичікують»
по 20-26 годин. Найпошире-
нішим є сальмонельоз. Симп-
томи: діарея, блювання, під-
вищена температура.

Допомога. Насамперед
слід добре промити шлунок
великою кількістю підсоле-
ної води або 2-відсотко-
вим розчином харчової соди.
Після цього — вжити активо-
ване вугілля (1 таблетка на
10 кг маси тіла) і якнай-
більше рідини. Щоб уникну-
ти зневоднення організму,
знадобиться фізіологічний
розчин (глюкозо-сольовий).
І обов’язково — до лікаря!
Адже іноді просте, на пер-
ший погляд, отруєння може
перерости в хронічні проб-
леми зі шлунком та кишків-
ником.

ПОРАДИ ДО ЧАСУ

Сонячна загроза
Наприкінці травня у

м. Ужгород відбувся чем-
піонат України з боксу
серед юнаків 2001–2002
років народження. Чем-
піонат проходив як один
із етапів підготовки до
чемпіонату Європи у
2015 році.

У змаганнях взяли
участь 284 спортсмени з
усіх областей України, у то-
му числі з усіх міст-супут-
ників АЕС.

Бронзові нагороди за-
воювали: Євген Катков,
кандидат у майстри спор-
ту, у ваговій категорії 43 кг
(м. Южноукраїнськ, трене-
ри М. Борець Г. Колесник);
Владислав Радчук у ваго-
вій категорії 76 кг (м. Куз-
нецовск, тренер Е. Кор-
нилов).

Побажаємо успіхів цим
спортсменам на турнірі
найсильніших боксерів Ук-
раїни, який відбудеться у
серпні 2015 року у м. Бер-
дянськ.

АТОМНИЙ СПОРТ

Бронзові нагороди
боксерів



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


